
 
Zápis č. 26/2013 

 

Akademický senát FSv ČVUT 
Zápis z 26. zasedání AS FSv, které se konalo dne 13. 11. 2013

 

Přítomni: dle prezenční listiny  
Hosté: prof. Kohoutková, prof. Máca, Ing. Vlasák, doc. Čiháková  
 
Dr. Šibrava zahájil 26. zasedání AS, přivítal přítomné a seznámil je s programem 
zasedání.  
 
Program: 

1. Kontrola zápisu 
2. Volba kandidáta na děkana FSv ČVUT 
3. Projednání a schválení podmínek pro přijímání do bakalářského studia pro 

rok 2014/2015 
4. Projednání a schválení podmínek pro přijímání do magisterského studia pro 

rok 2014/2015 
5. Projednání návrhu na akreditaci programu Metrologie v geodézii a 

strojírenství 
6. Projednání rozšíření akreditace programu GK  
7. Projednání změn Směrnice děkana pro realizaci studijních programů a 

státní závěrečné zkoušky na Fakultě stavební ČVUT v Praze 
8. Projednání organizačního řádu FSv ČVUT v Praze 
9. Projednání návrhu na udělení titulu emeritní profesor pro pana prof. Marka 
10. Projednání návrhu na udělení Šolínovi medaile doc. Hrdouškovi 
11. Různé 

 
Bod 1.  Kontrola zápisu 
Zápis z 24. a 25. zasedání AS FSv ze dne 25. 9. 2013 a 6. 11. 2013 byl schválen bez 
připomínek.  
 
AS FSv ČVUT se usnesl na výjimce ve schváleném statutu AS FSv, týkající se 
nedostatečné prezence senátorů na zasedání AS FSv. Tento bod bude platit až 
od dalšího funkčního období AS FSv. 
 
Hlasování: pro 25| proti 0| zdržel se 0 (z 25 přítomných senátorů). 
 
Termín voleb do AS ČVUT byl prodloužen do 15. 11. 2013 z důvodu 
nedostatečného počtu kandidátů do studentské komory AS ČVUT. Předseda 
volební komise AS ČVUT byl požádán předsedou AS FSv ČVUT o rozhodnutí jak 
dále postupovat a zda je prodloužení termínu korektní. Prof. Konvalinka vyjádřil 
svůj nesouhlas s prodloužením termínu voleb. Ing. Máca se zapojil do diskuze.  
 
Dr. Šibrava požádal prof. Walda o zpracování zprávy činnosti AS za rok 2013 tak, 
aby byla předložena na zasedání AS 18. 12. 2013. Místopředsedové AS FSv a 
předsedové senátních komisí byli požádáni o dodání podkladů do 8. 12. 2013. 
 
Dr. Šibrava jménem AS FSv ČVUT pogratuloval prof. Konvalinkovi ke zvolení 
rektorem ČVUT. 
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Bod 2.  Volba kandidáta na děkana FSv ČVUT 
 

Dr. Šibrava požádal doc. Demela o úvodní slovo, ve kterém shrnul proceduru 
volby děkana. 
Jedinou kandidátkou na děkana FSv pro volební období 2014 – 2018 je současná 
děkanka prof. Kohoutková. 
Prof. Konvalinka položil dotaz na to, zda budou proděkani v dalším volebním 
období častěji chodit na zasedání AS FSv. Paní děkanka to přislíbila. 
Po svém zvolení paní děkanka poděkovala senátorům a vyjádřila své přání, aby i 
nadále na fakultě vydržela přátelská atmosféra. Kandidát na děkana se volil 
tajnou volbou. 
 

Hlasování: pro 23| proti 3| neplatný hlas 1 (z 27 přítomných senátorů). 
 

Bod 3.  Projednání a schválení podmínek pro přijímání do bakalářského 
studia pro rok 2014/2015 
 
Prof. Máca předložil z pověření děkanky fakulty Akademickému senátu ke 
schválení „Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech 
uskutečňovaných na Fakultě stavební ČVUT v Praze pro akademický rok 2014/15“ 
V předloženém návrhu dochází oproti podmínkám stanoveným pro ak. rok 
2013/14 k těmto změnám: 
Podmínky pro studijní program Stavitelství se vyhlašují společně s podmínkami pro 
ostatní studijní programy. 
Mění se odst. 11 – podmínka dvou neúspěšných studií se vztahuje pouze na stejné 
studijní programy. 
Pedagogická komise dokument projednala a doporučuje jej ke schválení. 
 

Hlasování: pro 27| proti 0| zdržel se 0 (z 27 přítomných senátorů). 
 

Bod 4.  Projednání a schválení podmínek pro přijímání do magisterského 
studia pro rok 2014/2015 
 
Prof. Máca předložil z pověření děkanky fakulty Akademickému senátu ke 
schválení „Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech 
uskutečňovaných na Fakultě stavební ČVUT v Praze pro akademický rok 2014/15“ 
V předloženém návrhu dochází oproti podmínkám stanoveným pro ak. rok 
2013/14 k těmto zásadním změnám: 
Pro všechny studijní programy se zavádí jako součást přijímacího řízení přijímací 
zkouška a současně se určují podmínky, kdy se absolventů FSv tato zkouška 
nahrazuje vykonáním státní závěrečné zkoušky (odst. 2). 
Novým způsobem se určuje celkový počet bodů v přijímacím řízení (odst. 3). 
Pedagogická komise dokument projednala a doporučuje jej ke schválení.  
Byla otevřena diskuze. Doc. Demel měl jen drobnou korektorskou připomínku. Ing. 
arch. Kašpar položil doplňující dotaz na to, jak dlouho probíhá přijímací řízení. Ing. 
Jíra se ptal na pokles limitů počtu studentů. Prof. Máca všechny dotazy 
zodpověděl.  
 

Hlasování: pro 27| proti 0| zdržel se 0 (z 27 přítomných senátorů). 
 
 
 

 2
 



 
Zápis č. 26/2013 

 

Bod 5.  Projednání návrhu na akreditaci programu Metrologie v geodézii a 
strojírenství  
 
Návrh předkládá z pověření paní děkanky prof. Máca, který shrnul důvody vzniku 
samostatného studijního programu. Prof. Pospíšil doplnil slova prof. Máci.  
Pedagogická komise dokument projednala a doporučuje jej ke schválení. 
 
Hlasování: pro 26| proti 0| zdržel se 0 (z 26 přítomných senátorů). 
 

Bod 6. Projednání rozšíření akreditace programu GK  
 
Prof. Máca, který byl paní děkankou pověřen návrh AS FSv předložit, stručně 
vysvětlil důvody rozšíření akreditace. Ing. Cajthaml doplnil řeč prof. Máci. 
Pedagogická komise dokument projednala a doporučuje jej ke schválení. 
 
Hlasování: pro 26| proti 0| zdržel se 0 (z 26 přítomných senátorů). 
 

Bod 7. Projednání změn Směrnice děkana pro realizaci studijních 
programů a státní závěrečné zkoušky na Fakultě stavební ČVUT v Praze. 
 

Prof. Máca a prof. Hájek předložili z pověření děkanky fakulty Akademickému 
senátu k projednání návrh změny Směrnice děkana pro realizaci studijních 
programů a státní závěrečné zkoušky na Fakultě stavební ČVUT v Praze. 
 

Návrh změn: 
 

Čl. 5 odst. 2 
Druhá věta se nahrazuje zněním: 
Mezi členy komise jmenované pro obhajobu diplomové nebo bakalářské práce 
musí být nejméně jeden významný odborník, který není zaměstnancem ČVUT. 
Čl. 5 odst. 16 
Nahrazuje se zněním: 
Komise může podat děkanovi návrh na udělení pochvaly Za vynikající 
zpracování DP. 
Čl. 6 
Nově se vládají další odstavce: 
2. Studijní blok (čl. 31 SZŘ) se skládá z absolvování 6 povinných odborných 

předmětů a případně dalších volitelných předmětů, jazykové přípravy a 
odborné činnosti doktoranda.  

3. V rámci jazykové přípravy má každý doktorand studující v českém jazyce 
povinnost složit zkoušku z anglického jazyka. Absolvování výuky není nutné, 
pokud doktorand jazyk ovládá a je schopen složit zkoušku dle požadavků 
katedry jazyků. Doktorand studující v jazyce anglickém má povinnost složit 
zkoušku z jednoho světového jazyka vyučovaného na katedře jazyků kromě 
jazyka anglického a jeho rodného jazyka. 

4. Součástí odborné činnosti doktoranda je vypracování písemné studie a 
rozprava o disertační práci. Konání odborné rozpravy se řídí „Pokyny 
k provádění odborné rozpravy v doktorském studiu na FSv ČVUT v Praze“. 

5. Konání Státní doktorské zkoušky (dále jen „SDZ“) se řídí čl. 34. SZŘ. Studenti 
doktorského studia v prezenční i kombinované formě mají povinnost složit SDZ 
do 4 let od data nástupu do studia (s možným prodloužením maximálně o 
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1 rok na základě odůvodněné žádosti schválené děkanem). Tato povinnost 
se týká studentů, kteří zahájili studium po 31. 8. 2013.  

6. Obhajoba disertační práce se řídí čl. 35 SZŘ. Student je povinen dodat spolu 
s Žádostí o povolení obhajoby i veškeré přílohy určené ve stanoveném 
formuláři. 

 
Čl. 7 odst. 1 
Na závěr se vkládá věta: 
Studenti doktorských studijních programů se na děkana obracejí se svými 
žádostmi prostřednictvím proděkana pro vědu a výzkum, své písemné žádosti 
podávají u referentky pro doktorské studium na oddělení vědy a výzkumu. 
 
Zdůvodnění návrhu: 
 

První dvě změny navazují na připravované oddělení jednotlivých částí SZZ na 
bakalářském studiu. 
Druhé dvě změny upravují podmínky doktorského studia v návaznosti na 
zvyšování jeho kvality. 
 

Pedagogická komise dokument projednala a doporučuje jej ke schválení.  
 

Proběhla senátní diskuze zejména na téma oddělení SZZ a ukončení doktorského 
studia, úpravě termínu „rozprava o disertační práci“. Prof. Konvalinka navrhl 
nahradit zkratku DP obecnější ZP (závěrečná práce). Tato úprava bude 
akceptována. 
 

Hlasování: pro 23| proti 0| zdržel se 1 (z 24 přítomných senátorů). 
 

Bod 8. Projednání organizačního řádu FSv ČVUT v Praze 
 
Doc. Demel shrnul změny a poslední úpravy organizačního řádu. Pan tajemník, 
který materiál předkládá z pověření paní děkanky, doplnil doc. Demela. 
 

Hlasování: pro 24| proti 0| zdržel se 1 (z 25 přítomných senátorů). 
 

Bod 9. Projednání návrhu na udělení titulu emeritní profesor pro pana prof. Marka 
 
Paní děkanka předkládá na základě doporučení doc. Boboka návrh na 
jmenování prof. Marka emeritním profesorem. Dr. Šibrava shrnul činnost prof. 
Marka.  
 

Hlasování: pro 25| proti 0| zdržel se 0 (z 25 přítomných senátorů). 
 

Bod 10. Projednání návrhu na udělení Šolínovi medaile doc. Hrdouškovi 
 
Dr. Šibrava z pověření paní děkanky předložil návrh na udělení Šolínovy medaile 
doc. Hrdouškovi. Paní děkanka představila členům AS činnost doc. Hrdouška. 
 

Hlasování: pro 26| proti 0| zdržel se 0 (z 26 přítomných senátorů). 
 

Bod 11. Různé 
 

Za omluvu ze zasedání AS FSv je považována každá forma omluvy, která byla 
doručena předsedovi AS FSv, anebo tajemníkovi AS FSv před zahájením jednání 
AS FSv.  
 

 4
 



 
Zápis č. 26/2013 

 

Hlasování: pro 26| proti 0| zdržel se 0 (z 26 přítomných senátorů). 
 

Ing. Cajthaml ještě otevřel diskuzi k práci volební komise. 
 

Prof. Máca poděkoval senátu za spolupráci při projednávání a schvalování 
předkládaných dokumentů z oblasti pedagogiky. 
 

Ing. Michal Chalupa požádal vedení fakulty o vyhlášení výběrového řízení na 
provozovatele bufetu po vypršení data smlouvy se současným provozovatelem. 
 

Prof. Konvalinka požádal vedení fakulty o zvážení jiného termínu inventur než je 
konec roku. Proběhla senátní diskuze. 
 
 
Příští zasedání AS FSv ČVUT se bude konat 18. 12. 2013 od 9:00 v B169. 
 
 

RNDr. Zdeněk Šibrava, CSc. 
           předseda AS FSv ČVUT  

Zapsala: Z. Pešková 
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